
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-10-13, § 11 

 

 Tid: 13 oktober 2009 kl 16.30 – 16.45 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 13 oktober 2009 

  

Ulla Hamilton Annika Ödebrink 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordförande  

 

Tord Bergstedt (M)  

Anna C Kullendorff (M)  

Annika Davidsson (M)  

Inge-Britt Lundin (FP)  

Anders Broberg (KD)  

Annika Ödebrink (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Birgit Marklund Beijer (S)  

Mats Lindqvist (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Ersättare: 

 Bo Arkelsten (M) tjänstgörande 

Datevig Mardirossian Lönn (M)  

Christoffer Kuckowski (M)   

Anna Manhag (M)  

Inga-Lill Larsson (M)  

Per Johansson (FP)  

Lars Randerz (S) tjänstgörande 

Milly Namiro Darlsson (S)  

Margareta Stavling (S)  

Jonas Larsson (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

 

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Ted Ell, Staffan 

Forsell, Lars Jolerus, Erica Lawesson, Ulla Ritzén och Marita Söderqvist samt 

borgarrådssekreteraren Katarina Larsson och biträdande borgarrådssekreteraren Magnus 

Thulin från roteln. 



  

 
 § 11 

Uppföljning av åtgärdsprogram för miljökvalitetsnormer för 

luftkvalitet. Svar på remiss 
Dnr T2009-007-02572 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden överlämnar och åberopar kontorens 

 gemensamma utlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 

2 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling 

Trafikkontorets och miljöförvaltningens gemensamma tjänsteutlåtande i rubricerat 

ärende den 24 september 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (M), Inge-Britt Lundin (FP), Anders Broberg 

 (KD) och Annika Ödebrink m fl (S) ställer sig bakom kontorets förslag. (se 

 beslutet) 

 

2) Mats Lindqvist (MP) och Kajsa Stenfelt (V) förslår följande: 

1 Kontorets förslag till beslut godkänns delvis. 

2 Därutöver anförs följande: 

 

Utlåtandet ger inte en heltäckande bild av hur staden arbetat, eller inte arbetat, 

med åtgärderna i åtgärdsprogrammet. Att redovisningen av trafikminskande 

parkeringsåtgärder, står som åtgärd i båda programmen, är särskilt missvisande. 

Den nuvarande borgerliga majoriteten säger sig ha som mål att öka, inte minska 

det totala antalet p-platser i staden och många av dessa läggs dessutom på gator. 

Parkeringsavgifterna har, trots en del höjningar, hittills haft en lägre prisutveckling 

än t ex SLs månadskort. Det finns heller ingen som helst korrelation mellan 

parkeringsavgifter på gatumark och rådande markpriser, som direkt påverkar 

parkeringsavgifterna på tomtmark och i garage Den rådande parkeringsstrategin 

som nämns har hittills heller inte fått några tydliga direktiv från den borgerliga 

majoriteten om att sikta på trafikminskning, utan denna syftar enbart till att bereda 

plats för ännu fler bilar i Stockholm på alla skattebetalares bekostnad. 

För en del åtgärder är det samordningen i länet som behöver förbättras, t ex 

utbyggnad av infartsparkeringar. Uppföljningen av åtgärdsprogrammet bör se hur 

en verklig samordning inom ramen för åtgärdsprogrammet kan komma till stånd. 

 

Trängselavgifter, begränsning av användningen av dubbdäck och miljözon för 

personbilar var åtgärder som i underlaget inför beslutet om åtgärdsprogrammen 

2004 bedömdes som effektiva, men som inte kom med i regeringens beslut. Det 

bör framhållas att nämnden ser mycket positivt på om dessa åtgärder kan 

inkluderas i en revidering av programmen. 

 



  

Nämnden borde även erhållit underlag för att bedöma om man vill förorda att 

någon av de befintliga åtgärderna ska ändras eller uppgraderas. Om förvaltningen 

anser att det finns bättre åtgärder för att minska till exempel utsläppen av 

kvävedioxid så bör detta redovisas så att nämnden kan ta ställning till detta. Till 

exempel hur transporter av varor till stadens egna verksamheter skulle kunna 

effektiviseras ur miljösynpunkt, men även ekonomisk. Ett än mer proaktivt arbete 

för att minska de luftproblem som de alltmer ökande mängderna bilar orsakar i 

Stockholm är nödvändigt. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner 

att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Mats Lindqvist (MP) och Kajsa Stenfelt (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt gemensamma förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


